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                                                P R O T O K Ó Ł    Nr  XXIX/14 

        z sesji Rady Gminy Czernice Borowe , odbytej w dniu  31 stycznia 2014  r. 

        w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Czernicach Borowych . 

 

 

            Posiedzeniu przewodniczył i obrady prowadził Pan Włodzimierz Stolarczyk - 

Przewodniczący Rady Gminy . 
                                                                   

Posiedzenie  rozpoczęto o godz. 13:00  , zakończono o godz.14:10 . 

 

Na stan radnych – 15 , obecnych było  13  w/g załączonej listy obecności. 

 

W obradach udział wzięli :  Skarbnik Gminy , Sekretarz Gminy , sołtysi   , 

przedstawiciele  Stowarzyszenia na rzecz Gminy Czernice Borowe. 

    

    Ad.pkt.1 

 

     Przewodniczący Rady Gminy – Włodzimierz Stolarczyk otworzył sesję , powitał 

zebranych  i stwierdził  quorum  władne do podejmowania prawomocnych uchwał . 

 

     Ad.pkt.2 

 

Przewodniczący poinformował  , że wszyscy radni otrzymali  ustalony  porządek 

obrad.   Czy ktoś  chce zabrać  głos odnośnie  porządku obrad  ?. 

Nikt nie wniósł uwag do porządku obrad .  

                                                                                                                          

 Przewodniczący  odczytał porządek obrad   , który   przedstawia się następująco : 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad .  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej XXVIII  sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje radnych – złożone na piśmie. 

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy . 

6.  Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 

w zakresie dożywiania „ Pomoc gminy w zakresie dożywiania „ na lata 2014 – 

2020. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie  pomocy w zakresie dożywiania w 

formie posiłku , świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów  żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „ Pomoc państwa w zakresie dożywiania „ na lata 2014 – 2020 .  

8. Podjęcie uchwały w sprawie  określenia zasad wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku , świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „ 

Pomoc państwa w zakresie dożywiania „ na lata 2014 – 2020 .  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu 

systemowego „ Chcę być aktywnym” w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki , Priorytetu  VII Promocja Integracji Społecznej , Działania 7.1 

Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji. Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i 

upowszechnianie aktywnej integracji przez Ośrodki Pomocy Społecznej .  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu  

POKL.09.01.01-14-197/13 pn.” Doposażenie oddziałów przedszkolnych w 

gminie Czernice Borowe „ w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki , 
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Priorytet IX Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach , Działanie 9.1 

Wyrównywanie  szans  edukacyjnych i zapewnienie wysokiej  jakości usług 

edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty , Poddziałanie 9.1.1 

Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechniania edukacji przedszkolnej . 

Nr projektu : POKL.09.01.01-14-197/13 . 

11. Wolne wnioski i zapytania. 

12. Zakończenie obrad sesji . 

 

                                   Przewodniczący poddał pod głosowanie 

                                   przyjęcie porządku obrad : 

                                         za............................... -  13 

                                         przeciw.....................  -   0 

                                         wstrzymało się.........  -   0 

 

Rada jednogłośnie opowiedziała się  za przyjęciem  porządku obrad  . 

   

      Ad.pkt.3 

 

                     Przewodniczący Rady zapytał się czy radni wnoszą uwagi  do protokółu z 

poprzedniej  sesji.   

 

Dyskusja : 

 

radny Leszek Czarzasty  - w dniu dzisiejszym  ja zostałem  upoważniony do zabrania 

głosu w kwestii protokółu Nr XXVIII z sesji , która miała miejsce w dniu 27 grudnia 

2013 r.  W protokóle z ostatniej sesji pkt.17  jest jasno i wyraźnie  zapisane , że „ po 

wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy  zamknął XXVIII sesję 

Rady Gminy „ . Tak proszę państwa  jest to racja i fakt , że Pan Przewodniczący 

zamknął XXXVIII sesję Rady Gminy .  Jednakże sposób w jaki ta sesja została 

zamknięta przez Pana Przewodniczącego w mojej ocenie jest bardzo  , stawia mnie 

jako radnego w bardzo niekomfortowej sytuacji. Szanowny Panie Przewodniczący 

wiemy dobrze , że każdy z mieszkańców gminy czy to jest mieszkaniec gminy ,  sołtys 

czy radny ma prawo zabrać głos na sesji , jeśli wyrazi taką chęć . Jednakże na 

ostatniej sesji wyglądało to wcale inaczej . W sposób tylko sobie znany zamknął Pan 

sesję . Nie wiem czym to było kierowane , czy to było kierowane , że  wybrał Pan ciepły 

obiad. Na rzecz tego posiłku zrezygnował Pan , nie ukrywajmy nie udzielił Pan głosu 

mieszkańcom  , którzy chcieli zabrać głos .  W mojej  ocenie nie utożsamiam się z Pana 

zachowaniem  , nie widzę , ze swojej strony nie życzyłbym  sobie , żeby  w przyszłości 

taki fakt miał miejsce . Otóż jeżeli planujemy sesję , zapraszamy gości z zewnątrz . 

Oczywiście  tacy goście przyjadą , zabiorą głos  tak jak ci goście , którzy byli na 

ostatniej sesji Pan Starosta i p. Krawczyk zabrali głos.  

 Równie  dobrze w ten sam sposób powinni zabrać głos mieszkańcy , którzy chcieli 

zabrać głos . W mojej  ocenie  sposób w jaki Pan nie udzielił głosu mieszkańcom 

gminy jest naprawdę  , pozostawia dużo do życzenia . W związku z tym do protokółu 

chciałbym zgłosić taki wniosek , żeby w protokóle został taki fakt odnotowany , że Pan  

Przewodniczący nie udzielił głosu mieszkańcowi gminy .  

 

Radny Trzciński Ryszard –  ja jako radny mam prawo na sesji zabierania  głosu , Pan 

jako Przewodniczący ma prawo udzielania głosu lub odbierania . Ale wie  Pan 

przyjdzie czas , bo funkcja radnego czy Przewodniczącego nie jest dożywotnia . Być 

może my kiedyś staniemy po tamtej stronie  i również może Pan  będzie chciał zabrać 

głos  będąc normalnym mieszkańcem  i jeśli ktoś  inny będzie Przewodniczącym i nie 

udzielił nam tego głosu , to jakie  wówczas będzie   miał odczucie  Pan czy ja .  

Po prostu  to  takie  chamskie zachowanie . Ja jest  mieszkańcem tej gminy , pan 
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również jest mieszkańcem  tej gminy  i  należało tego głosu moim zdaniem udzielić  . 

Radny Leszek Czarzasty – zapytał  czy będziemy  głosować  nad przyjęciem całego 

protokółu z ostatniej sesji , czy będziemy w pierwszej kolejności głosować nad 

przyjęcie poprawki do protokółu . 

 

Pani Bożena  Zembrzuska – radca prawny przytoczyła  zapisy   ze Statutu  , bo on 

przewiduje taką sytuację . Odczytała „ w trakcie obrad lub nie później niż  na 

najbliższej sesji radni mogą zgłaszać poprawki  lub  uzupełnienia do protokółu przy 

czym o ich uwzględnieniu rozstrzyga Przewodniczący Rady po wysłuchaniu 

protokolanta  i zgłaszającego wniosek o dokonanie  poprawki lub uzupełnienie  . Jeżeli  

wniosek  wskazany w ust. 1 nie zostanie uwzględniony - wnioskodawca może wnieść 

sprzeciw do Rady . Rada może przyjąć  protokół z poprzedniej  sesji po rozpatrzeniu 

sprzeciwu o jakim mowa w ust.2 „. 

 

Przewodniczący Rady powiedział , że pod jego adresem padły  różne  glosy . Nie będę 

się  obnosił bardzo .  Jest  zapis w protokóle  , przytoczył zapis z protokółu „ 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Wójta / bo wcześniej Panu Wójtowi  odebrałem 

głos /o niezabieranie głosu , gdyż harmonogram jest tak napięty – proponuję 

kontynuowanie dyskusji w drugiej części spotkania czyli w remizie , a teraz będziemy 

kończyć sesję „. Byli zaproszeni goście : Starosta , Przewodniczący Rady Powiatu i 

Pani Wiesława Krawczyk – wojewódzka radna  byli na naszej sesji  , ale w remizie 

czekali na nas inni zaproszeni goście . Uważam , że jeżeli kogoś zaprosiłem , czy Pan 

by zaprosił -  to będą czekali ? . Ci co byli ,a wszystkich zapraszałem na drugą część  

to byli i widzieli kto tam jeszcze był . Uważałem , że  trzeba zakończyć i rozmowy 

kontynuować można będzie  w drugiej części . Nie Panu Nosarzewskiemu pierwszemu 

odebrałem  głos , bo pierwszy  odebrałem Panu Wójtowi . Poprosiłem  Pana Wójta , 

żeby nie zabierał głosu  . W tej drugiej części każdy mógł  / może nieformalnie /  

wypowiedzieć się . Jeżeli miał jakieś  dokumenty , można było w tej drugiej części 

również to kontynuować . To jest takie moje wytłumaczenie  .  

Jeżeli Pan Nosarzewski dzisiaj będzie chciał zabrać głos , będzie mógł . 

 

radny Leszek Czarzasty –  więcej było osób , które chciały zabrać głos .O takich 

ważnych rzeczach będziemy rozmawiać przy kotlecie  ? . 

 

Przewodniczący powiedział , że czasem przy kotlecie  też można   dyskutować. 

Nie będę w tym temacie polemizować . Uważałem , że dyskusja została wyczerpana . 

W trakcie sesji   Pan Nosarzewski  miał  tyle czasu i możliwości  wypowiedzenia  się , 

że ile to można mówić . Mógłbym spokojnie powiedzieć , że proszę wypowiedzieć się w  

ciągu  pięciu minut i podziękować. Nigdy tego nie mówiłem . Zwracam się do p. 

Trzcińskiego – czy komukolwiek  na sesji  zabrałem głos , czy komukolwiek  nie 

chciałem dać ? . 

 

Radny Ryszard Trzciński –  ja nie w tym sensie mówiłem   - ja  mówiłem   gdyby było 

to odwrotnie ,  gdybyśmy my byli mieszkańcami .  

 

Przewodniczący Rady  - jeżeli będzie to Państwa satysfakcjonowało  , to proszę  

zapisać w protokóle , że odebrałem   głos  p. Nosarzewskiemu . 

 

Radny Czarzasty Leszek – zawnioskował   zapis „ nie udzieliłem „   

 

Przewodniczący Rady –  zaproponował  zapis  w protokóle „ nie udzieliłem „. 

 Pełne brzmienie zapisu w protokóle : 

„ Przewodniczący Rady nie udzielił głosu Panu Witoldowi Nosarzewskiemu  „ . 
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radny Czarzasty Leszek  potwierdził , że jest usatysfakcjonowany  zapisem w takim 

brzmieniu . 

 

Radny Ryszard Trzciński – myślę  , że można było  to rozwiązać inaczej tak jak Pan 

Wójt .   Pan Woj zwrócił się o głos , Pan powiedział , że nie ma czasu i Pan Wójt  

odstąpił od wypowiedzi .  Być może role  się odwrócą i będziemy chcieli zabrać głos  a  

Przewodniczący nie udzielił  nam głosu  . Zobaczymy jak się wtedy poczujemy . Góra 

z  górą się nie zejdzie , a człowiek z człowiekiem  tak . Tak jak Pan  Wójt postąpił 

bardzo słusznie honorowo ,  Wójt   odstąpił od zabrania głosu . Myślałem  , że pan tak 

samo  zrobi z p. Nosarzewskim . Jeżeli p. Nosarzewski zgłosił się   do wypowiedzi  

mógł Pan powiedzieć Panie Nosarzewski  nie mamy tego czasu , mamy  zaproszonych 

gości  ,  mamy uroczysty obiad  i bardzo  Pana proszę niech Pan  dzisiaj nie zabiera 

głosu . Myślę  , że tej dyskusji dzisiaj by nie było . 

 

Przewodniczący  Rady  -  ja nigdy nie powiedziałem   , że jestem wiecznym 

przewodniczącym , bo nigdy do tej pory nie było wiecznego Przewodniczącego ani 

radnego . 

 

Bożena   Romanik – odczytała  brzmienie  uzupełnienia zapisu  w protokóle „ 

Przewodniczący Rady nie udzielił głosu Panu Witoldowi Nosarzewskiemu  „ . 

 

Pan Nosarzewski  zabierając głos zaproponował  przy jego nazwisku dopisanie 

Prezesa  Stowarzyszenia . Ja w imieniu  nie własnym chciałem występować tylko 

społeczności lokalnej .  

 

Przewodniczący Rady -  Pan występował  jako osoba prywatna   , nie przedstawiał się 

Pan . 

Pan Nosarzewski    -   ja wiem  w czyim imieniu występowałem . Ja występuję  ,zawsze  

tu jestem jako reprezentant  ludności . 

 

Radny Leszek Czarzasty – wiemy , że Pan Nosarzewski jest Prezesem tego 

Stowarzyszenia i żeby nie było żadnego niedomówienia  proszę ,stawiam wniosek o 

dopisanie  tego zwrotu -  dopisek „  Prezesa „. 

 

Głosowanie odbyło się przy obecności 13 radnych .  

 

                                  Przewodniczący poddał pod głosowanie 

                                   wniosek p. Czarzastego  : 

                                         za............................... -   7 

                                         przeciw.....................  -   4 

                                         wstrzymało się.........  -   2 

 

Rada Gminy większością głosów „ za „  opowiedziała się za  wnioskiem p. Czarzastego 

o dopisaniu  „ Prezesa Stowarzyszenia „.   

 

 

 Głosowanie odbyło się przy obecności 13 radnych .        

 

                                                                      Przewodniczący poddał pod głosowanie 

                                                                      przyjęcie  protokółu z poprzedniej sesji 

                                                                       z ustalonymi poprawkami   : 

                                                                           za............................... -   13 

                                                                           przeciw.....................  -    0 

                                                                           wstrzymało się.........  -    0 
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Rada Gminy jednogłośnie   przyjęła  protokół  Nr  XXVIII / 13  z poprzedniej sesji z 

poprawkami . 

 

      Ad.pkt.4 

 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad jest  przewidziane 

– interpelacje radnych złożone na piśmie . Takowych interpelacji nie było . 

 

       Ad.pkt.5 

 

                 Wójt Gminy złożył  sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta  . 

Radni i sołtysi   otrzymali z materiałami sesyjnymi to sprawozdanie . 

Sprawozdanie  stanowi załącznik do protokółu. 

 

Dyskusja : 

 

radny Leszek Czarzasty  - w pkt. 5 sprawozdania jest zapis o zwrocie części 

dofinansowania  – na jakiej podstawie MJWPU  chce tą korektę wprowadzić , na 

jakiej podstawie mamy zwrócić 245.045  złotych . Czy są jakieś uchybienia ze strony 

proceduralnej  Urzędu  czy  inwestora , który wykonywał to przedsięwzięcie . 

 

Wójt -  zawsze  po wykonaniu projektów ,przedstawiciel MJWPU przyjeżdża na 

kontrolę po zakończeniu inwestycji . Sprawdza po kolei cała procedurę według 

swojego regulaminu . Po takiej kontroli stosują zastosowanie 5 % korekty za 

uchybienia  . Tam jest kilka uchybień .  Głównie polegające na :  naruszenie 

konkurencyjności  czyli np. jeżeli zażyczyłem sobie wykazy sprzętu lub wykazu 

podwykonawców , KRS lub wpisu do działalności gospodarczej  . Przeważnie 

wszystkie  samorządy płacą 5 %  korektę . My płacić nie chcemy i odwołujemy się od 

tej decyzji .Prosiłem o wyliczenie tej korekty . Oficjalnie nie ma decyzji w tej sprawie  

i ta kwota nie jest ostatecznie wyliczona teraz są na etapie uzgodnień . Świadomie  

myśmy te pieniądze zapłacili , żeby nie było tak  , że rosną nam odsetki . Nie z korekty 

tylko  jak gdyby z ostatnich wniosków dopiero uwzględniliśmy wkład własny 

wniesiony w latach wcześniejszych  . W razie czego to oni będą nam  winni odsetki . W 

każdej  chwili komisja Rady  może  przeanalizować ten temat . 

 

Radny Czarzasty Leszek  -  przystąpiliśmy do opracowania Studium Uwarunkowań i 

Kierunków Zagospodarowania Gminy Czernice Borowe   - na jakim etapie jest 

realizacja tej uchwały ? 

 

Wójt –    zgodnie w moją wcześniejszą deklaracją na dzień dzisiejszy nie są  podjęte 

żadne działania . Realizować będziemy w przyszłości .  

 

     Ad.pkt.6 

 

                  Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania „ Pomoc gminy w zakresie dożywiania „ na lata 

2014 – 2020. 

                                                                                                                             

 Dyskusji nie było . 

 

Głosowanie odbyło się przy obecności 12 radnych . 

 



                                                                  6 

                                                                      Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                       i poddał pod głosowanie : 

                                                                              za...................................  -   12 

                                                                              przeciw.........................   -     0 

                                                                              wstrzymało się ...........    -     0 

 

Rada Gminy jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr 306 / XXIX / 14   w sprawie 

ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „ Pomoc 

gminy w zakresie dożywiania „ na lata 2014 – 2020. 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

      Ad.pkt.7 

 

            Przewodniczący Rady Gminy poinformował , że w tym punkcie porządku obrad    

       przewidziane jest podjęcie uchwały  w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego  

       uprawniającego do przyznania nieodpłatnie  pomocy w zakresie dożywiania w formie 

       posiłku , świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

       rzeczowego w postaci produktów  żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

       programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „ Pomoc państwa w 

 zakresie dożywiania „ na lata 2014 – 2020 .  

                                                                                                                                                                                                 

Dyskusji nie było . 

 

    Głosowanie odbyło się przy obecności 11 radnych .    

  

                                                    Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                     i poddał pod głosowanie : 

                                                       za.................................. -  11 

                                                       przeciw......................... -   0 

                                                       wstrzymało się............. -   0 

 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 307 / XXIX / 14  w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie  

pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku , świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów  

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego 

gmin w zakresie dożywiania „ Pomoc państwa w zakresie dożywiania „ na lata 2014 – 

2020 .  

Uchwała stanowi załącznik do protokółu.   

   

Ad. pkt. 8 

 

                Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest podjęcie uchwały  w sprawie  określenia zasad wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku , świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „ Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania „ na lata 2014 – 2020 .  

 

Dyskusji nie było . 

 

           Głosowanie odbyło się przy obecności 12 radnych . 

 



                                                                  7 

 

                                                                      Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                       i poddał pod głosowanie  : 

                                                                              za...................................  -    12 

                                                                              przeciw.........................   -     0 

                                                                              wstrzymało się ...........    -     0 

  

Rada Gminy jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr 308 / XXIX / 14  w sprawie określenia 

zasad wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku , świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego 

gmin w zakresie dożywiania „ Pomoc państwa w zakresie dożywiania „ na lata 2014 – 

2020 .  

Uchwała  stanowi załącznik do protokółu. 

 

 

Ad. pkt .9 

 

                Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest podjęcie uchwały  w sprawie   zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji 

projektu systemowego „ Chcę być aktywnym” w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki , Priorytetu  VII Promocja Integracji Społecznej , Działania 7.1 

Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji. Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i 

upowszechnianie aktywnej integracji przez Ośrodki Pomocy Społecznej .  

 

        Dyskusji nie było . 

 

Głosowanie odbyło się przy obecności 12 radnych . 

 

                                                                      Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                          i poddał pod głosowanie : 

                                                                              za...................................  -    12 

                                                                              przeciw.........................   -      0 

                                                                              wstrzymało się ...........    -      0 

 

Rada Gminy jednogłośnie   podjęła Uchwałę Nr 309 / XXIX / 14   w sprawie   

zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu systemowego „ Chcę być aktywnym” 

w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki , Priorytetu  VII Promocja 

Integracji Społecznej , Działania 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji. 

Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez Ośrodki 

Pomocy Społecznej .  

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

 

Ad. pkt .10 

 

                Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest podjęcie uchwały  w sprawie   zatwierdzenia do realizacji projektu  

POKL.09.01.01-14-197/13 pn.” Doposażenie oddziałów przedszkolnych w gminie 

Czernice Borowe „ w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki , Priorytet IX 

Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach , Działanie 9.1 Wyrównywanie  szans  

edukacyjnych i zapewnienie wysokiej  jakości usług edukacyjnych świadczonych w 

systemie oświaty , Poddziałanie 9.1.1 Zmniejszenie nierówności w stopniu 

upowszechniania edukacji przedszkolnej . Nr projektu : POKL.09.01.01-14-197/13 . 
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                   Dyskusji  nie było . 

 

Głosowanie odbyło się przy obecności 12 radnych . 

 

                                                                      Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                          i poddał pod głosowanie : 

                                                                              za...................................  -     12 

                                                                              przeciw.........................   -      0 

                                                                              wstrzymało się ...........    -      0 

 

Rada Gminy jednogłośnie   podjęła Uchwałę Nr 310 / XXIX / 14   w sprawie  

zatwierdzenia do realizacji projektu  POKL.09.01.01-14-197/13 pn.” Doposażenie 

oddziałów przedszkolnych w gminie Czernice Borowe „ w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki , Priorytet IX Rozwój wykształcenia i kompetencji w 

regionach , Działanie 9.1 Wyrównywanie  szans  edukacyjnych i zapewnienie wysokiej  

jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty , Poddziałanie 9.1.1 

Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechniania edukacji przedszkolnej . Nr 

projektu : POKL.09.01.01-14-197/13 . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

 

Ad. pkt. 11 

 

  Wolne wnioski i zapytania . 

 

Pan Tadeusz Bartołd – sołtys sołectwa Chrostowo  ,  nie tak dawno byliśmy świadkami 

wynikającymi z  ewidentnego  nieporozumienia jakie miało miejsce na ostatniej sesji  

Moje  zdanie  jest takie - ja też  miałem sprawy o które chciałem zapytać Pana 

Starostę . No przy zamknięciu w taki sposób sesji nie dało rady . Ja swoje  sprawy / 

chociaż nie byłem w komfortowej sytuacji / przedstawiłem Panu Staroście stając z 

boku  jego . Otoczkę całej sesji z tego  sposobu zamknięcia  , nie była komfortowa 

sytuacja   zarówno  dla mnie jak dla innych uczestników   , którzy mogliby o swoich 

sprawach powiedzieć  . Powiem tak : o ile w ceremonii  ślubnej  czy pogrzebowej mogą 

uczestniczyć wszyscy , to już na tzw. stypie  lub  na poczęstunku  weselnym  nie 

wszyscy . Przy kotlecie tych spraw się nie załatwia .Także ta moja uwaga polega na 

tym , że ludzką rzeczą jest popełniać błędy  , ale sztuką jest  też umieć z nich 

wychodzić .  

 

Pan Witold Nosarzewski – Prezes Stowarzyszenia , panie Przewodniczący drodzy 

państwo – przedmówca usiłował wytłumaczyć pana Przewodniczącego . Moim  

zdaniem cała  ta akcja została przeprowadzona z rozmysłem , doskonale  zaplanowana  

i skonsultowana nawet  . Panie Przewodniczący niech pan nie kręcie głową . No 

przecież tak było . Czyż nie słyszał pan  jak ja  zgłaszałem się do głosu . Czyż nie mógł 

Pan  zapytać tak jak Pana Wójta czy może mógłbym się nie wypowiadać tylko odłożyć 

to na inną okazję . Pomimo tego , że się zgłaszałem Pan  to po prostu zamknął . 

Zamknął mi pan po prostu usta . Szczególnie przy gościach nie chcieliście panowie , 

ażebym się wypowiadał . Na poprzedniej sesji mieliśmy podwójną tego typu sytuację. 

W momencie kiedy doszło do sprawdzania zapisów z treścią protokołu  również  pan 

Wójt usiłował  wyprowadzić gości na przerwę , żeby nie byli świadkami . Pan 

Przewodniczący ogłosił przerwę . Moim zdaniem ta przerwa  również obowiązkowo 

powinna  być odnotowana w protokóle . No bo to jest element  przebiegu sesji , a 

zgodnie ze Statutem   protokół  musi ściśle   odpowiadać przebiegowi sesji. Żadnej 

wzmianki  na temat przerwy w protokóle nie ma .  Część dyskusji odbyła się na 

przerwie . I teraz jeżeli byśmy chcieli w miarę rozsądnie się do tego  wszystkiego 
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ustosunkowywać , no to część dyskusji , która się odbywała na przerwie ma swoje 

odzwierciedlenie w protokóle  , a to co powinno być w protokóle tego nie ma . Sposób 

sporządzania protokółu pozostawia wiele do życzenia . Wogóle chciałbym bardzo 

serdecznie podziękować  panom radnym  , którzy  podnieśli ten mój sprzeciw i 

zauważyli ,  że również coś jest nie tak , że pan Przewodniczący nie tak reprezentuje 

nasza gminę. Dziękuję  również tym  radnym , którzy poparli ten mój wniosek , żeby  

minimum przyzwoitości  przynajmniej zachować . 

  

Przewodniczący  Rady zapytał czy Pan Nosarzewski  występuje  jako prezes czy jako 

osoba prywatna . Konieczne  to jest dla uściślenia w celu właściwego zapisu w 

protokóle.  

 

Pan Nosarzewski – ja  bywając na sesjach jeszcze ani razu nie podnosiłem swojej 

własnej prywatnej sprawy. Jak zauważyliście państwo zacząłem  pojawiać się na 

sesjach od momentu kiedy powstał problem z lokalizacją elektrowni wiatrowych na 

terenie gminy . Założyliśmy wtedy  komitet protestacyjny , jedno stowarzyszenie teraz  

drugie . Tak się składa  , że cieszę się zaufaniem państwa i jestem prezesem tychże 

stowarzyszeń . I tylko i wyłącznie  w tym charakterze  występuję . Nie występuję ani 

razu w prywatnej sprawie . 

 

Pani Halina Kakowska – wiceprezes Stowarzyszenia na rzecz Gminy Czernice Borowe 

na wstępie powiem , chociaż nie było mnie na poprzedniej sesji , że  ogólnie patrząc na  

dzisiejszą sesję  zauważyłam , że konflikty społeczne  od momentu pojawienia się 

planów przyszłościowych   budowy elektrowni wiatrowych zaczęły narastać w terenie i 

one coraz bardziej narastają . Ale  zdaje mi się również  zauważyć na tych sesjach , że 

jesteśmy coraz  bardziej konfliktowi . To się daje zauważyć kiedy człowiek siedzi i 

patrzy tu  na państwa wszystkich razem . Ale moje poruszenie tematu w tej chwili nie 

miało tego celu , a jedynie w obronie mieszkańców gminy . Stowarzyszenie na rzecz 

Gminy Czernice Borowe  dnia 30 grudnia 2013  roku wnosi o  wznowienie i wytyczenie 

dróg  gminnych  dojazdowych do pół  oraz dróg łączących  sąsiadujące miejscowości 

na terenie gminy Czernice Borowe  . Wnioskowaliśmy o umożliwienie mieszkańcom 

swobodnego poruszania się  po drogach publicznych podlegających gminie  Czernice 

Borowe . Drogi te są niezbędne  , gdyż umożliwiają  dojazd do pół oraz stanowią 

konieczny łącznik sąsiadujących miejscowości . Obecnie te drogi gminne  są  częściowo 

lub nam się  w jakiś sposób gubią ,  dlatego  bo po latach zmieniają  się rolnicy / 

wchodzą nowi gospodarze / i należałoby  z pomocą państwa naszej gminy  te  drogi na 

nowo  wytyczyć tak jak na wstępie zaznaczyłam . Rolnicy są  chętni pomóc w 

remontach tych dróg zarówno sprzętem jak i na tyle na ile  będą samowystarczalni, 

żeby pomoc. Ale jest  serdeczna prośba do Wójta  , panów radnych , szczególnie 

komisji rolnej , aby pomogli tym rolnikom  tak  jak tu na wstępie  zaznaczyłam  : o 

wytyczenie  , o wyznaczenie  , a potem o pomoc też finansową . Rolnicy pomogą    i 

żebyśmy nie  zaniedbywali tych dróg tych  łączników  do sąsiednich  miejscowości , a 

zarazem  do pół . To jest bardzo ważne .  

 

Ad. pkt. 12 

 

         Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął  XXIX 

sesję   Rady Gminy . 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

                          Na tym protokół zakończono  i podpisano. 

 

 

Protokółowała 

Bożena  Romanik 


